

Maritime Circular No: (2)
Issuing Date: 6 / 1 / 2026



تعميم بحري رقم : (٢)
تاريخ الاصدار: ٢٠٢٦ / ١ / ٦

To: - All Companies Operating in the Field of Maritime Shipping, Shipping Lines, and Non-Vessel Operating Common carriers (NVOCCs)

إلى: - جميع الشركات العاملة في مجال الشحن البحري والخطوط الملاحية والناقل المشترك غير مشغل للسفن.

Subject: Local Charges Imposed on Importers in the Sultanate of Oman for Cargoes Imported in Containers.

الموضوع: الرسوم المحلية المفروضة على المستوردين في سلطنة عمان للبضائع المستوردة في الحاويات .

With reference to the subject above, the Ministry hereby inform you that no licensed service provider is permitted to impose on any importer in the Sultanate of Oman any fees other than those listed below, except as stipulated in the sales agreement between the parties, as specified in the bill of lading.

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه، تود الوزارة إفادتكم بأنه لا يُسمح لأي مزود خدمة مرخص بفرض أي رسوم على أي مستورد في سلطنة عُمان غير تلك المدرجة أدناه، وذلك باستثناء الرسوم المنصوص عليها في اتفاقية البيع بين الطرفين والمحددة في بوليصة الشحن

- Terminal Handling Charge.
- Terminal Security Charge (TSC).
- Inspection Charge.
- Maintenance Charge.
- Service Charge.
- Documentation Charge.
- LCL charge (if applicable).

- رسوم مناولة محطة الحاويات.
- رسوم أمن الميناء.
- رسوم التفتيش.
- رسوم صيانة الحاوية.
- رسوم الخدمة.
- رسوم الوثائق.
- رسوم تخليص بضاعة أقل من حمولة الحاوية (إذا ينطبق).

Please adhere to the provisions of this circular. Any violation will result in legal action in accordance with the applicable regulations in this regard.

يرجى التقيد بما ورد في هذا التعميم وفي حالة المخالفة سيتم اتخاذ الإجراءات القانونية وفقاً للأنظمة المعمول بها في هذا الشأن.

We appreciate your cooperation.

شاكرين حسن تعاونكم.

مهنا بن موسى بن باقر
مدير عام الموانئ والمكلف بأعمال مدير عام الشؤون البحرية
Muhanna Moosa Baqer

Director General of Ports & Acting Director General of Maritime Affairs

